
Z á p i s n i c a 

 

z I. zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Choča 

 

konaného dňa 17. decembra 2014 o 19.00 hod.  v zasadačke OcÚ 

 

 

Prítomní:  viď prezenčná listina 

 

Počet prítomných poslancov  OZ:          5 

 

Neprítomní – ospravedlnení:                  2 

 

Neprítomní – neospravedlnení:              0 

 

Začiatok  zasadnutia.                          19.00 hod. 

 

Ukončenie  zasadnutia:                       20.45 hod. 

 

 

 

Program:       1.   Otvorenie, 

 

2. Procedurálne otázky, 

 

3.   Kontrola plnenia uznesení , 

 

4.  Prerokovanie Návrhu rozpočtu obce Choča na rok 2015, 

 

5.  Prerokovanie Návrhu VZN č.1/2014 o dani z nehnuteľností, 

 

6.  Prerokovanie Návrhu VZN č.2/2014 o miestnych daniach a o miestnom    

     poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady,  

 

7.  Rôzne, 

 

8.  Návrh uznesenia, 

 

                        9.   Záver 

 

 

 

K bodu 1 

 

 

Starostka obce Alena Záhoreczová privítala prítomných poslancov a hlavnú kontrolórku obce na 

I. riadnom zasadnutí Obecného zastupiteľstva. 

 

 

 

 

 



K bodu 2 

 

Starostka obce oboznámila prítomných poslancov s programom zasadnutia. Poslanec František 

Mankovecký dal návrh opätovne prerokovať úväzok starostky. Keďže ostatní poslanci s jeho 

návrhom súhlasili starostka zaradila aj tento bod a zasadnutie OZ sa riadilo nasledovným 

programom: 

 

Program:       1.   Otvorenie, 

 

2. Procedurálne otázky, 

 

3.   Kontrola plnenia uznesení , 

 

4.  Prerokovanie Návrhu rozpočtu obce Choča na rok 2015, 

 

5.  Prerokovanie Návrhu VZN č.1/2014 o dani z nehnuteľností, 

 

6.  Prerokovanie Návrhu VZN č.2/2014 o miestnych daniach a o miestnom    

     poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady,  

 

7.  Prerokovanie úväzku starostky obce, 

 

8.  Rôzne, 

 

9.  Návrh uznesenia, 

 

                       10.   Záver 

 

S navrhnutým programom poslanci OZ súhlasili. 

 

 

Za ….................. 5 poslanci,    proti ….......................... 0,     zdržal sa  …........................0, 

 

Za zapisovateľku pani starostka navrhla  Zuzanu Rudzanovú, za členov návrhovej komisie 

poslancov  Františka Mankoveckého a Bc.Mariannu Švábovú, za overovateľov zápisnice poslancov 

Pavla Kériho a Ondreja Segíňa. O tomto návrhu dala starostka hlasovať. 

 

Za ….................. 5  poslanci,    proti ….......................... 0,     zdržal sa  …........................0, 

 

 

K bodu 3 

 

Na predošlom zasadnutí neboli prijaté  žiadne uznesenia, ktorých plnenie by sa malo na tomto 

zasadnutí prejednávať. 

 

K bodu 4 

 

 

►V tomto bode sa poslanci OZ venovali návrhu rozpočtu na rok 2015 a informatívne aj rozpočtu 

na roky 2016 a 2017. Starostka obce ich postupne po jednotlivých kapitolách a položkách 

oboznámila s navrhovaným rozpočtom. Informovala, že pri tvorbe návrhu rozpočtu sa vychádzalo 

z výsledkov roku 2014.  



Jozef Havran – mal námietku voči tomu, aby sa do príjmov započítavali nedoplatky na daniach od 

niektorých občanov. Veď keď to nezaplatia, bude to v príjmoch chýbať. 

Starostka obce vysvetlila, že tieto nedoplatky do príjmov sa zarátavajú z toho dôvodu, že v konco-

ročných výkazoch tieto nedoplatky figurujú na účtoch pohľadávok, pretože vždy na začiatku roka 

sa robí účtovný predpis daní. V prípade neuhradenia  táto čiastka figuruje v účtovníctve ako 

pohľadávka obce – čiže možný príjem do pokladne.  

Veď povinnosťou  každého občana je  dane platiť a je aj na vedení obce ako od neplatičov tieto 

pohľadávky vymôže. 

Nakoniec poslanci OZ schválili predložený návrh vyrovnaného rozpočtu ( návrh je prílohou zápisnice).  

 

Bežné príjmy:                          160 640 EUR 

Kapitálové príjmy:                             0 EUR 

Príjmové finančné operácie:              0 EUR 

------------------------------------------------------------  

CELKOVE PRÍJMY SPOLU: 160 640 EUR 

 

Bežné výdavky:                        138 692 EUR 

Kapitálové výdavky:                           0 EUR 

Výdavkové finančné operácie:   21 948 EUR 

------------------------------------------------------------   

CELK.  VÝDAVKY SPOLU:  160 640 EUR 

 

 

Za ….................. 5  poslanci,    proti ….......................... 0,     zdržal sa  …........................0, 

 

 

       

 

K bodu 5 

 

V ďalšom bode bol prerokovaný Návrh Všeobecne záväzného nariadenia ( ďalej len VZN) č.1/2014 

o Dani z nehnuteľností. Starostka obce v úvode informovala, že dáva návrh na zmenu v zložení 

VZN- ka. Doteraz mala obec nariadenie ohľadne daní z nehnuteľností, miestnych poplatkov  

a poplatkov za stavebné odpady v jednom VZN. Z praktického hľadiska je jednoduchšie mať jedno 

VZN pre Daň z nehnuteľností a ďalšie VZN na miestne poplatky. Po tomto objasnení sa poslanci 

OZ venovali jednotlivým návrhom: 

 

Návrh VZN č.1/2014 o Dani z nehnuteľností sa prakticky nemení. Zmena oproti predošlému 

nariadeniu je v termíne zaplatenia dane. Správca dane – obec určuje na nasledovné obdobie pre FO 

dátum splatnosti dane z nehnuteľností do 31.marca jednou splátkou. 

U právnických osôb sú tri termíny splatnosti dane zachované, zmena sa týka len percentuálneho 

nastavenia  výšky splátok nasledovne: 

I. splátka do 31.mája vo výške 50 %,  (predtým 20 %) 

II. splátka do 30. septembra vo výške 30 %, ( nezmenené) 

III. splátka do 30.novembra vo výške 20 %, (predtým 50 %) 

 

Návrh VZN č.1/2014 bol vyvesený v úradnej tabuli obce Choča od 3.12.2014 a nakoľko od 

občanov neboli vznesené žiadne pripomienky  poslanci OZ takto upravený Návrh VZN č.1/2014 

o Dani z nehnuteľností jednohlasne schválili. 

 

Za ….................. 5  poslanci,    proti ….......................... 0,     zdržal sa  …........................0, 

 



 

 

K bodu 6 

 

Návrh VZN č.2/2014 o miestnych daniach a o miestnom poplatku za komunálne odpady 

a drobné stavebné odpady bol tiež riadne prerokovaný a boli zapracované navrhované zmeny 

a doplnky podané členmi zastupiteľstva. 

Prvý návrh zmeny VZN  sa týka v § 2 úpravy výšky miestneho poplatku za psa z 1,65 € na 2,00 € 

za prvého psa a 2,50 € za každého ďalšieho psa vedeného u toho istého majiteľa. 

 

V § 4 sa určuje výška dane za predajné automaty umiestnené v priestoroch prístupných verejnosti 

vo výške 166,00 € ročne. 

 

V § 5 sa určuje výška poplatku za nevýherné hracie prístroje umiestnené na miestach prístupných 

verejnosti a to vo výške 83,00 € za jeden nevýherný hrací prístroj. 

 

V § 7 ods.8 sa zvyšuje výška miestneho poplatku za tuhý komunálny odpad (TKO) na 15,00 € /  

1 osoba a rok( predtým 13 €). Zároveň v § 7 ods. 12 sa upresňuje, že obec odpustí poplatok tomu 

občanovi, ktorý i keď má v našej obci trvalý pobyt, ale  preukáže sa  potvrdením o zaplatení 

poplatku za tuhý komunálny odpad v mieste svojho pracoviska ( prípadne miesta štúdia...) ak 

sa na tomto mieste zdržuje preukázateľne  dlhšiu dobu , tak aby z  uvedeného potvrdenia bolo 

jasné a zreteľné, že sa jedná o poplatok za TKO. 
 

Jozef Havran – vyjadril svoju nespokojnosť nad zvyšovaním poplatkov za TKO. 

 

Starostka obce vysvetlila, že je to bohužiaľ nepopulárne riešenie a že takto vlastne všetci doplácame 

na tých niekoľkých nezodpovedných občanov, ktorý odpad produkujú, je im odvezený avšak 

neplatia riadne miestny poplatok za tento odvoz. Pokiaľ by sa im odpad neodviezol vzniklo by 

riziko, že tento odpad bude putovať na čierne skládky niekde v okolí obce. Toto ale nechceme. 

Starostka obce dala poslancom návrh, aby tých občanov, ktorí doposiaľ majú nedoplatky 

a nepomáhajú ani opakované písomné výzvy a ústne napomínania, navštívili zástupcovia obce 

osobne a riešila sa táto situácia osobnými dohovormi. 

 

Pavel Kéri – súhlasí s takýmto riešením a navrhuje na najbližšie zasadnutie zaradiť do programu 

bod ohľadne neplatičov daní a spôsob vymáhania. A tiež navrhuje ponechať oslobodenie od 

poplatkov za prenájom obecných priestorov pre spoločenské organizácie. 

 

Takto podané návrhy vo VZN č.2/2014 boli riadne prerokované a následne schválené poslancami 

OZ: 

 

Za ….................. 5  poslanci,    proti ….......................... 0,     zdržal sa  …........................0, 

 

 

K bodu 7 

 

V tomto doplnenom bode programu  poslanec František Mankovecký navrhol obecnému 

zastupiteľstvu opätovne prerokovať úväzok starostky obce na nové volebné obdobie, ktorý  poslanci   

z dôvodu nedostatku  financií skrátili starostke obce na 80 % ( Uznesenie č.5 – VI./2014). 

Svoj návrh odôvodnil tým, že starostka sa po celý čas vo svojej práci snažila a počas predošlého 

volebného obdobia nikdy nežiadala zvýšenie platu. 

 

Jozef Havran – neustále hľadáme peniaze, nemáme žiadnu rezervu. 



Pavel Kéri – myslí si, že úväzok by sa už nemal meniť, v prípade, že obec bude mať  financie môže 

byť starostke navýšené osobné ohodnotenie alebo nejaká odmena. 

K uvedenému bodu sa vyjadrila aj starostka obce, ktorá pripomenula, že úväzok starostu obce  

určujú poslanci  v súlade so zákonom 369/1990 Zb.z. o obecnom zriadení §11 ods.i) najneskôr 90 

dní pred komunálnymi voľbami na celé ďalšie funkčné obdobie. Ďalej sa už rieši len plat starostu 

no nie úväzok, a to  raz ročne vždy podľa priemernej mzdy v hospodárstve. Starostka tiež podotkla, 

že si myslí, že nie je celkom v poriadku ak sa na jednej strane zníži  úväzok a potom sa pridávajú  

financie formou odmeny, a navyše starostovi sa odmena k platu nevypláca. Môže byť osobné 

ohodnotenie prípadne percentuálne navýšenie tak, ako určuje zákon. A tiež či je ešte vôbec možné a 

v súlade so zákonom riešiť v tomto období úväzok starostky obce. 

Nakoniec sa zastupiteľstvo dohodlo, že sa zistia  skutočnosti ohľadne úpravy úväzku starostky. 

 

  

 

 

K bodu 8 

 

V tomto bode Rôzne starostka obce informovala poslancov OZ o tom, že  

 

- Úverová zmluva ohľadne refinancovania úveru č. zmluvy 90085, čo bolo predmetom riešenia na 

posledných zasadnutiach pred Komunálnymi voľbami, je schválená a podpísaná. Je potrebné 

doložiť už  len schválený rozpočet obce Choča na rok 2015, v ktorom budú viditeľné aj položky 

splátky úroku a istiny tohto úveru. Úver sa začína splácať v 01/2015. 

 

- spoločnosť JAVYS schválila žiadosť obce o poskytnutie podpory formou dotácie na technické 

zabezpečenie priestoru prvej miestnosti obecného úradu, kde je predbežne plánované preloženie 

obecnej knižnice. V tejto miestnosti je potrebné urobiť podlahu a zakúpiť nové knižničné regály. 

Starostka obce zároveň vyzvala poslancov OZ, aby premysleli ako a kde by bolo najlepšie 

umiestniť obecnú knižnicu, nakoľko terajšie priestory sú umiestnené nad kultúrnym domom, čo je  

najmä pre menšie deti veľmi zle prístupné ( strmé schody). Starostka navrhuje jedno z riešení buď 

prvú miestnosť na úrade alebo jednu z väčších miestností v nadstavbe športových šatní TJ. 

Požiadala poslancov, aby si premysleli riešenie a na najbližšom zasadnutí sa budú tomuto bodu 

opakovane venovať. 

Pavel Kéri – navrhuje prvú miestnosť ponechať voľnú a využívať na schôdze spoločenských 

organizácií. 

 

-ďalej starostka predložila poslancom aj vypracovanú architektonicko - urbanistickú štúdiu 

bytového domu, ktorý by bolo možné riešiť na mieste jestvujúcej budovy základnej  školy. Štúdia 

rieši výstavbu celkovo 6 bytov ( dva dvojizbové o výmere 60 m2 a štyri jednoizbové byty o výmere 

cca 43 m2). V nasledujúcom období sa obecné zastupiteľstvo bude zodpovedne zaoberať touto 

otázkou využitia prípadne prestavania tejto budovy. 

Zástupca starostky pán Pavel Kéri navrhol, aby pri riešení ohľadne  projektu boli prítomný aj niekto 

z poslancov. 

-Starostka obce informovala poslancov a predložila im oznámenie o priznaní  dotácie pre obec 

z Enviromentálneho fondu vo výške 68 105,42 EUR. O uvedenú dotáciu obec žiadala v 07/2014 na 

základe výzvy v rámci Špecifikácie činností L 1: Zvyšovanie energetickej efektívnosti verejných 

budov vrátane zatepľovania na projekty: 

- Obec Choča – výmena okien a dverí MŠ Choča 

- Zateplenie obvodového plášťa –Obecný úrad Choča súp. č.55 

Podmienkou poskytnutia podpory je 5 % financovanie z iných zdrojov. Do 27.02.2015 je potrebné 

zo strany obce doručiť potrebné doklady ( Čestné vyhlásenia, osvedčenie o zvolení za starostu, 

rozpočet, Výpis z obchodného registra ..) a následne bude podpísaná Zmluva. Realizácia by mala 



prebehnúť do 08/2015. 

 

-Ďalej starostka podala informáciu o vydaní príkazu na vykonanie Inventarizácie majetku obce 

k 31.12.2014, tiež o prebiehajúcom audite za rok 2013. 

Pripomenula poslancom aj skutočnosť, že z dôvodu prípravy PHSR (program hospodárskeho 

a sociálneho rozvoja ),  v najbližšom období (predpokladá sa, že v 01/2015) sa uskutoční stretnutie 

s ľuďmi, ktorí toto PHSR vypracovávajú z dôvodu predstavenia a prípadného zapracovania 

pripomienok do tohto programu. 

 

Poslanci uvedené informácie vzali na vedomie. 

 

Starostka obce ďalej predložila obecnému zastupiteľstvu dve žiadosti: 

 

- Mládežníci obce CHOČA, č.j. 468/2014 

-žiadajú vedenie obce o nejaké voľné miesto ( miestnosť – klub), kde by sa mohli vo voľnom čase 

stretávať  ( žiadosť je prílohou zápisnice ). 

 

Pavel Kéri – navrhuje miestnosť na ihrisku v  priestoroch pôvodných šatní TJ. 

Jozef Havran – mládežníci nech predložia program a predstavu ich klubovej činnosti. 

Následne sa bude obecné zastupiteľstvo venovať hľadaniu vhodného miesta na zriadenie Klubu 

mládeže. 

 

Takéto riešenie žiadosti prítomní  poslanci jednohlasne schválili. 

Za ….................. 5  poslanci,    proti ….......................... 0,     zdržal sa  …........................0, 

 

- Peter DRAHOŠ, Vráble, prevádzka Krčma „Chočanka,“  Choča č.46, č.j. 469/2014 

 

Žiadosť o schválenie otváracích hodín novému prevádzkovateľovi zariadenia krčma Chočanka: 

 

Po – Št. v čase od 08.00 hod.- 10.00 dod.  a popoludní od 14.30 hod.  - 22.00 hod. 

Pia od 8.00 hod. – 10.00 hod. a popoludní od 14.30 -  01.00 hod. 

So od 8.00 hod. – 12.00 hod.  a popoludní od 15.00 – 01.00 hod. 

Ne od 8.00 hod. - 13.00 hod.  a popoludní od 15.00 – 22.00 hod. 

 

Poslanci OZ prevádzkovateľom navrhované otváracie hodiny schválili a doporučili starostke obce 

porozprávať sa s pánom Drahošom ohľadne  dodržiavania  poriadku a kľudu v obci a tiež ďalších 

organizačných vecí súvisiacich so zabezpečením prevádzky zariadenia. 

 

Za ….................. 5  poslanci,    proti ….......................... 0,     zdržal sa  …........................0, 

 

 

Starostka obce ešte pripomenula poslancom OZ žiadosť pána Jozefa Tarkaya, Choča č.102 

( Žiadosť č.28/2014), ktorý podal ohlásenie drobnej stavby na par. č.17/0, k.ú. Choča. Uvedená 

žiadosť bola  riešená aj tvaromiestnou obhliadkou za účasti starostky obce a predsedu stavebnej 

komisie pána Pavla Kériho. Na základe ich zistení bolo pánovi Tarkayovi, keďže nebol počas 

obhliadky prítomný, doporučené skontaktovať sa s pánom Pavlom Kérim – predsedom stavebnej 

komisie ohľadne odbornej inštruktáže. 

Doposiaľ však pán Tarkay predsedu stavebnej komisie nekontaktoval a ani nevyhľadal, nemôže byť 

tejto žiadosti vyhovené. 

S uvedeným postupom riešenia žiadosti poslanci súhlasili. 

 

Za ….................. 5  poslanci,    proti ….......................... 0,     zdržal sa  …........................0, 



 

 

Ondrej Segíň – informoval sa ohľadne úpravy lavičky vedúcej cez potok od bytoviek súp. č. 175 

a 176 na Funduše.  

Starostka obce vysvetlila, že lávka cez potok bola zrekonštruovaná po povodni v roku 2010. 

Rekonštrukcia spočívala v zdvihnutí výšky nosných pilierov lavičky po stranách. Takto sa zmenila 

výška lavičky nad tokom potoka, aby v prípade kulminácie hladiny nedošlo k poškodeniu či 

odtrhnutiu lávky.  Pri tejto rekonštrukcii sa ale lávka nesprávne osadila, čo spôsobuje v prípade  

daždivého počasia a klzkého povrchu možné pošmyknutie. Zároveň prístup na lavičku od strany 

bytoviek je veľmi zlý. Bol riešený dodatočným doplnením zábradlia z oboch strán, aby  občania pri 

prechode mohli na lavičku bezpečnejšie vojsť. Avšak niektorí občania aj matky s malými deťmi sa 

spytujú, či by sa nedalo vstup na lavičku upraviť, pretože s kočíkom sa tadiaľ nedá ísť. Ani po 

chodníku vedúcom na lavičku.  

Starostka obce zdôraznila, že by najradšej každému vyhovela, avšak nieto financií na nejakú 

rozsiahlu rekonštrukciu chodníka a lavičky. Vstup na lávku by sa mohol aspoň čiastočne  vyriešiť, 

no svojpomocne. Dovtedy doporučuje každému lavičku využívať len v suchom počasí a nie na 

bicykli či s kočíkom. 

V diskusii poslanci OZ zhodnotili, že chodník k lávke je tiež po rekonštrukcii veľmi úzky a z južnej  

strany od záhrad nie je vynechaná žiadna prístupová cesta k stĺpom verejného osvetlenia. Je tam 

hneď vedľa chodníka záhrada, ktorú má v užívaní pán František Škorec. Obecné zastupiteľstvo sa 

touto otázkou bude ešte zaoberať. Nateraz sa dohodlo zistiť vlastníkov pôdy na tomto mieste. 

 

 

K bodu 9 

 

 

Členka návrhovej komisie Bc. Marianna Švábová  prečítala návrh na uznesenie, ktorého znenie 

poslanci OZ jednohlasne schválili. 

 

Za ….................. 5  poslanci,    proti ….......................... 0,     zdržal sa  …........................0, 

 

 

 

K bodu 9 

 

Starostka obce na záver poďakovala prítomným poslancom  za účasť a popriala všetkým pokojné 

vianočné sviatky a do Nového Roku 2015 pevné zdravie a veľa úspechov v osobnom i pracovnom 

živote. 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

Pavel Kéri            …................................ 

 

Ondrej Segíň        …................................. 

 

 

 

                                                                                                   Alena Záhoreczová 
                                                                                                        starostka obce 

 


